

Verses About God's Promises In Time Of Need آيات عن وعود الله في وقت الاحتياج

Fr. Jacob Nadian
St. Bishoy Coptic Orthodox Church of Toronto



1. Anxiety: ✠ “And my God shall supply all your need according to His riches in glory by Christ Jesus” (Philippians 4: 19)	1. القلق: ✠ “فيملاً إلهي كل احتياجكم بحسب غناه في المجد في المسيح يسوع” (فيلبي 4: 19)
2. Weakness: ✠ “And He said to me: My grace is sufficient for you, for My strength is made perfect in weakness. Therefore, most gladly I will rather boast in my infirmities, that the power of Christ may rest upon me” (2 Corinthians 12: 9)	2. الضعف: ✠ “فقال لي تكفيك نعمتي لان قوتي في الضعف تكمل، فبكل سرور افتخر بالحرى في ضعفاتي لكي تحل على قوة المسيح” (2 كورنثوس 12: 9)
3. Blessings: ✠ “I have come that they may have life, and that they may have it more abundantly” (John 10: 10)	3. البركة: ✠ “أما أنا فقد أتيت لتكون لهم حياة وليكون لهم أفضل” (يوحنا 10: 10)
4. Failure: ✠ “For God has not given us a spirit of fear, but of power and of love and of a sound mind” (2 Timothy 1: 7)	4. الفشل: ✠ “لأن الله لم يعطنا روح الفشل بل روح القوة والمحبة والنصح” (2 تيموثاؤس 1: 7)
5. Anger: ✠ “A soft answer turns away wrath, But a harsh word stirs up anger” (Proverbs 15: 1)	5. الغضب: ✠ “الجواب اللين يصرف الغضب والكلام الموجع يهيج السخط” (أمثال 15: 1)

<p>6. Death:</p> <p>✠ “He who overcomes shall be clothed in white garments, and I will not blot out his name from the Book of Life; but I will confess his name before My Father and before His angels” (Revelation 3:5)</p> <p>✠ “If you confess with your mouth The Lord Jesus and believe in your heart that God has raised Him from the dead, you will be saved. For with the heart one believes unto righteousness, and with the mouth confession is made unto salvation” (Romans 10: 9-10)</p>	<p>6. الموت:</p> <p>✠ "من يغلب فذلك سيلبس ثياباً بيضاً ولن امحو اسمه من سفر الحياة وسأعترف باسمه أمام أبي وأمام ملائكته" (رؤيا 3: 5)</p> <p>✠ لأنك ان اعترفت بفمك بالرب يسوع وأمنت بقلبك ان الله اقامه من الاموات خلصت. لأن القلب يؤمن به للبر والفم يعترف به للخلاص" (رومية 10: 9 - 10)</p>
<p>7. Comfort:</p> <p>✠ “Blessed be the God and Father of our Lord Jesus Christ, the Father of mercies and God of all comfort, who comforts us in all our tribulation, that we may be able to comfort those who are in any trouble, with the comfort with which we ourselves are comforted by God” (2 Corinthians 1: 3-4)</p> <p>✠ “But I do not want you to be ignorant, brethren, concerning those who have fallen asleep, lest you sorrow as others who have no hope. For if we believe that Jesus died and rose again, even so God will bring with Him those who sleep in Jesus. For this we say to you by the word of The Lord, that we who are alive and remain until the coming of The Lord will by no means precede those who are asleep. For The Lord Himself will descend from heaven with a shout, with the voice of an archangel, and with the trumpet of God. And the dead in Christ will rise first. Then we who are alive and remain shall be caught up together with them in the clouds to meet The Lord in the air. And thus, we shall always be with The Lord. Therefore, comfort one another with these words” (1 Thessalonians 4: 13-18)</p>	<p>7. التعزية:</p> <p>✠ "مبارك الله أبو ربنا يسوع المسيح أبو الرأفة وإله كل تعزية. الذي يعزينا في كل ضيقتنا حتى نستطيع ان نعزي الذين هم في كل ضيقة بالتعزية التي نتعزي نحن بها من الله" (2 كورنثوس 1: 3 - 4)</p> <p>✠ "ثم لا اريد أن تجهلوا أيها الاخوة من جهة الراقدين لكي لا تحزنوا كالباقين الذين لا رجاء لهم. لأنه ان كنا نؤمن ان يسوع مات وقام فكذلك الراقدون بيسوع سيحضرهم الله ايضا معه. فإنا نقول لكم هذا بكلمة الرب اننا نحن الاحياء الباقين الى مجيء الرب لا نسبق الراقدين. لان الرب نفسه بهتاف بصوت رئيس ملائكة وبوق الله سوف ينزل من السماء والاموات في المسيح سيقومون أولاً. ثم نحن الاحياء الباقين سنخطف جميعا معهم في السحب لملاقاة الرب في الهواء وهكذا نكون كل حين مع الرب. لذلك عزوا بعضكم بعضا بهذا الكلام" (1 تسالونيكي 4: 13 - 18)</p>
<p>8. Worries:</p> <p>✠ “Be anxious for nothing, but in everything by prayer and supplication, with thanksgiving, let your requests be made known to God” (Philippians 4: 6)</p>	<p>8. القلق:</p> <p>✠ "لا تهتموا بشيء بل في كل شيء بالصلاة والدعاء مع الشكر لتعلم طلباتكم لدى الله" (فيلبي 4: 6)</p>
<p>9. His love for you:</p> <p>✠ “For God so loved the world that He gave His only begotten Son, that whoever believes in Him should not perish but have everlasting life” (John 3: 16)</p> <p>✠ “For I am persuaded that neither death nor life, nor angels nor principalities nor powers, nor things present nor things to come, nor height nor depth, nor any other created thing, shall be able to separate us from the love of God which is in Christ Jesus our Lord” (Romans 8: 38-39)</p>	<p>9. محبة الله لك:</p> <p>✠ "لأنه هكذا أحب الله العالم حتى بذل ابنه الوحيد لكي لا يهلك كل من يؤمن به بل تكون له الحياة الأبدية" (يوحنا 3: 16)</p> <p>✠ "فإني متيقن انه لا موت ولا حياة ولا ملائكة ولا رؤساء ولا قوات ولا أمور حاضرة ولا مستقبلية. ولا علو ولا عمق ولا خليفة أخرى تقدر ان تفصلنا عن محبة الله التي في المسيح يسوع ربنا" (رومية 8: 38 - 39)</p>

<p>10. Hope: ✠ “We also glory in tribulations, knowing that tribulation produces perseverance; and perseverance, character; and character, hope. Now hope does not disappoint, because the love of God has been poured out in our hearts by the Holy Spirit who was given to us” (Romans 5: 3-5)</p>	<p>10. الرجاء: ✠ "نفتخر أيضاً في الضيقات عالمين أن الضيق ينشئ صبراً. والصبر تزكية والتزكية رجاء. والرجاء لا يخزي لان محبة الله قد انسكبت في قلوبنا بالروح القدس المعطى لنا" (رومية 5: 3 - 5)</p>
<p>11. Anxiety: ✠ “Casting all your care upon Him, for He cares for you” (1 Peter 5: 7) ✠ “In the multitude of my anxieties within me, Your comforts delight my soul” (Psalm 94: 19)</p>	<p>11. الهموم: ✠ "ملقين كل همكم عليه لأنه هو يعتني بكم" (1 بطرس 5: 7) ✠ "عند كثرة همومي في داخلي، تعزياتك تلذذ نفسي" (مزمور 94: 19)</p>
<p>12. Peace: ✠ “And the peace of God, which surpasses all understanding, will guard your hearts and minds through Christ Jesus” (Philippians 4: 7)</p>	<p>12. السلام: ✠ "وسلام الله الذي يفوق كل عقل يحفظ قلوبكم وأفكاركم في المسيح يسوع" (فيلبي 4: 7)</p>
<p>13. Patience: ✠ “Therefore, we also, since we are surrounded by so great a cloud of witnesses, let us lay aside every weight, and the sin which so easily ensnares us, and let us run with endurance (patience) the race that is set before us, looking unto Jesus, the author and finisher of our faith, who for the joy that was set before Him endured the cross, despising the shame, and has sat down at the right hand of the throne of God” (Hebrews 12: 1-2)</p>	<p>13. الصبر: ✠ "لذلك نحن أيضاً إذ لنا سحابة من الشهود مقدار هذه محيطية بنا لنطرح كل ثقل والخطية المحيطية بنا بسهولة ولنحاضر بالصبر في الجهاد الموضوع امامنا. ناظرين الى رئيس الايمان ومكمله يسوع الذي من أجل السرور الموضوع أمامه احتمل الصليب مستهيناً بالخزي فجلس في يمين عرش الله" (عبرانيين 12: 1 - 2)</p>
<p>14. Sickness: ✠ “He sent His word and healed them, and delivered them from their destructions” (Psalm 107: 20) ✠ “Thus says The Lord, the God of David your father: "I have heard your prayer, I have seen your tears; surely I will heal you” (2 Kings 20: 5)</p>	<p>14. المرض: ✠ "أرسل كلمته فشفاهم ونجاهم من تهلكاتهم" (مزمور 107: 20) ✠ "هكذا قال الرب إله داود ابيك: قد سمعت صلاتك، قد رأيت دموعك، هاأنذا اشفيك" (2 ملوك 20: 5)</p>
<p>15. Tired: ✠ “Even the youths shall faint and be weary, and the young men shall utterly fall, but those who wait on The Lord shall renew their strength; they shall mount up with wings like eagles, they shall run and not be weary, they shall walk and not faint” (Isaiah 40: 30-31)</p>	<p>15. التعب: ✠ "الغلمان يعيون ويتعبون والفتيان يتعثرون تعثراً. وأما منتظروا الرب فيجددون قوة، يرفعون اجنحة كالنسور يركضون ولا يتعبون. يمشون ولا يعيون" (إشعيا 40: 30 - 31)</p>
<p>16. Weariness: ✠ “Come to Me, all you who labor and are heavy laden, and I will give you rest” (Matthew 11: 28) ✠ “The Lord will fight for you, and you shall hold your peace” (Exodus 14: 14)</p>	<p>16. الضيق: ✠ "تعالوا الي يا جميع المتعبين والثقيلي الأحمال وأنا أريحكم" (متي 11: 28) ✠ "الرب يقاتل عنكم وأنتم تصمتون" (خروج 14: 14)</p>

<p>17. Wisdom:</p> <p>✠ “If any of you lacks wisdom, let him ask of God, who gives to all liberally and without reproach, and it will be given to him” (James 1: 5)</p>	<p>17. الحكمة:</p> <p>✠ "وانما ان كان احدكم تعوزه حكمة فليطلب من الله الذي يعطي الجميع بسخاء ولا يعير فسيعطي له" (يعقوب 1: 5)</p>
<p>18. Success:</p> <p>✠ “O Lord, I pray, please let Your ear be attentive to the prayer of Your servant, and to the prayer of Your servants who desire to fear Your name; and let Your servant prosper this day, I pray” (Nehemiah 1: 11)</p> <p>✠ “The God of heaven Himself will prosper us; therefore we His servants will arise and build” (Nehemiah 2: 20)</p>	<p>18. النجاح:</p> <p>✠ "يا سيد لتكن اذنك مصغية الى صلاة عبدك وصلاة عبيدك الذين يريدون مخافة اسمك واعط النجاح اليوم لعبدك" (نحميا 1: 11)</p> <p>✠ "فأجبتهم وقلت لهم إن إله السماء يعطينا النجاح ونحن عبده نقوم ونبني" (نحميا 2: 20)</p>
<p>19. Strength:</p> <p>✠ “Be strong and of good courage, do not fear nor be afraid of them; for The Lord your God, He is the One who goes with you. He will not leave you nor forsake you... And The Lord, He is the one who goes before you. He will be with you, He will not leave you nor forsake you; do not fear nor be dismayed” (Deuteronomy 31: 6-8)</p> <p>✠ “Have I not commanded you? Be strong and of good courage; do not be afraid, nor be dismayed, for The Lord your God is with you wherever you go” (Joshua 1: 9)</p>	<p>19. الشدة:</p> <p>✠ "تشددوا وتشجعوا. لا تخافوا ولا ترهبوا وجوهم لأن الرب إلهك سائر معك، لا يهملك ولا يتركك... والرب سائر امامك هو يكون معك لا يهملك ولا يتركك لا تخف ولا ترتعب" (تثنية 31: 6 - 8)</p> <p>✠ "أما أمرتك: تشدد وتشجع. لا ترهب ولا ترتعب، لأن الرب إلهك معك حيثما تذهب" (يشوع 1: 9)</p>
<p>20. Fear:</p> <p>✠ “Fear not, for I am with you; be not dismayed, for I am your God. I will strengthen you. Yes, I will help you, I will uphold you with My righteous right hand. Behold, all those who were incensed against you shall be ashamed and disgraced. They shall be as nothing, and those who strive with you shall perish. You shall seek them and not find them; those who contended with you. Those who war against you shall be as nothing, as a nonexistent thing. For I, The Lord your God, will hold your right hand, saying to you, ‘Fear not, I will help you. Fear not, you worm Jacob, you men of Israel! I will help you,’ says The Lord and your Redeemer, the Holy One of Israel. ‘Behold, I will make you into a new threshing sledge with sharp teeth. You shall thresh the mountains and beat them small, and make the hills like chaff. You shall winnow them, the wind shall carry them away, and the whirlwind shall scatter them. You shall rejoice in The Lord, and glory in the Holy One of Israel” (Isaiah 41: 10-16)</p>	<p>20. الخوف:</p> <p>✠ "لا تخف لأنني معك. لا تتلفت لأنني إلهك قد أيدتك وأعنتك وعضدتك بيمين بري. انه سيخزي ويخجل جميع المغتاظين عليك. يكون كلا شيء مخاصمك ويبيدون. تفتش على منازل عيك ولا تجدهم. يكون محاربوك كلا شيء وكالعدم. لأنني انا الرب إلهك الممسك بيمينك القائل لك: لا تخف انا اعينك. لا تخف يا دودة يعقوب يا شرذمة إسرائيل. انا اعينك يقول الرب وفاديك قدوس إسرائيل. هأنذا قد جعلتك نورجاً محدداً جديداً ذا اسنان. تدرس الجبال وتسحقها وتجعل الأكام كالعصافاة. تذريها فالريح تحملها والعاصف تبدها. وأنت تبتهج بالرب بقدوس إسرائيل تفتخر" (إشعيا 41: 10 - 16)</p> <p>✠ "والآن هكذا يقول الرب خالك يا يعقوب وجابلك يا إسرائيل: لا تخف لأنني فديتك، دعوتك باسمك، أنت لي. إذا اجتزت في المياه</p>

✠ “But now, thus says The Lord, who created you, O Jacob, and He who formed you, O Israel: Fear not, for I have redeemed you; I have called you by your name; You are Mine. When you pass through the waters, I will be with you; and through the rivers, they shall not overflow you. When you walk through the fire, you shall not be burned, nor shall the flame scorch you. For I am The Lord your God, The Holy One of Israel, your Savior; I gave Egypt for your ransom, Ethiopia and Seba in your place. Since you were precious in My sight, you have been honored, and I have loved you. Therefore, I will give men for you, and people for your life. Fear not, for I am with you; I will bring your descendants from the east, and gather you from the west” (Isaiah 43: 1-5)

✠ “Do not fear, little flock, for it is your Father’s good pleasure to give you the kingdom” (Luke 12: 32)

فأنا معك وفي الانهار فلا تغمرتك. إذا مشيت
في النار فلا تلذع واللهيب لا يحرقك. لأنني انا
الرب إلهك قدوس اسرائيل مخلصك جعلت
مصر فديتك كوش وسبا عوضك. إذ صرت
عزيزاً في عيني مكرماً، وأنا قد أحببتك.
أعطي أناساً عوضاً عوضك وشعوباً عوض نفسك.
لا تخف فاني معك. من المشرق آتي بنسلك
ومن المغرب اجمعك" (إشعياء 43: 1 - 5)
✠ "لا تخف ايها القطيع الصغير لأن أباكم قد
سر أن يعطيكم الملكوت" (لوقا 12: 32)